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   Protokół Nr IV/18 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 28 grudnia 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 

 
 

IV Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 28 grudnia 2018 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz.1200  a zakończono o 

godz.14.10. 

 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Michał Młotek dokonał otwarcia IV Sesji. Serdecznie powitał wszystkich 

przybyłych na dzisiejsze obrady. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącego Andrzeja Rykaczewskiego. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 
Ad.2. Przyjęcie porządku obrad  IV Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek porządek został przyjęty bez głosowania w następującym 

brzmieniu:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  
2. Ustalenie porządku obrad  
3. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2019-2029  

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji wieloletniej prognozy 
finansowej miasta na lata 2019-2029 w formie jednolitego tekstu i przedstawienie 
uzasadnienia do projektu. 

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. 

c) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
miasta na lata 2019-2029. 
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4. Uchwalenie budżetu miasta na 2019 rok 
a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji projektu uchwały budżetowej 

w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do projektu. 
b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej 
c) Odczytanie przez Przewodniczącego właściwej komisji do spraw budżetu uzasadnienia 

(opinii) do przedkładanego projektu uchwały budżetowej. 
d) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2019 rok 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029, 
2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok, 
3) reprezentowania miasta w Związku Miast Polskich 
4) zmieniająca uchwałę ws. przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do stowarzyszenia pod 

nazwą „Warmińsko- Mazurska Regionalna Organizacja Turystyczna” 
5) wyznaczenia przedstawicieli w Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu „Bałtyk” 
6) dzierżawy nieruchomości oraz użyczenia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Iława  
7) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2019 rok 
8) uchwalenia planu pracy Komisji na 2019 rok 
9) dyżurów  radnych na I półrocze 2019 r. 

  
6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 
7. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie- zgodnie zart.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym)  
8. Wnioski mieszkańców Iławy 
9. Komunikaty i oświadczenia 
10. Zamknięcie obrad  IV Sesji 

 

 
 

Ad.3  Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2019-2029  

 

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji wieloletniej prognozy 

finansowej miasta na lata 2018-2029 w formie jednolitego tekstu i przedstawienie 

uzasadnienia do projektu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek poinformował, że radni otrzymali pisemną  

wersję wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2019-2029 w formie jednolitego tekstu i 

uzasadnienia do projektu.  

 

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
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Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 18 grudnia  2018 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Iławy projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019 -2029. 

Skład orzekający RIO w Olsztynie pozytywnie zaopiniował projekt WPF Miasta Iławy na lata 2019-2029. 

Uzasadnienie do uchwały.  

 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-840/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 18 grudnia 2018 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy 

projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 -2029 stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

W dyskusji na powyższy temat udział wzięli: 

Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że dla WPF roku 2019 trzeba życzyć, aby 

zaplanowana sprzedaż na 10 mln zł rzeczywiście nastąpiła. Kwoty podawane ze sprzedaży są 

bardzo nikłe. Po drugie, co spowoduje spadek wydatków bieżących? W roku 2019 

zaplanowano 136 mln zł, a w 2020 116 mln zł. Niepokojąca jest kwota planowanego długu 37,3 

mln zł. Jest to wielkość przy planowanym deficycie ok. 4 mln zł. Ważne jest też zamknięcie roku 

2018. Pozytywne są kolejne lata 2021 i 2022 w WPF, świadczą o znacznym obniżeniu 

zadłużenia ok. 15-20 mln zł. Po roku 2020 wydatki majątkowe wyglądają bardzo ubogo. Brak 

opisu w punkcie 4 jest tego potwierdzeniem. Klub radnych "Dla Iławy" popiera budżet 

burmistrza. 

 

c) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej miasta na lata 2019-2029. 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 13 głosach ,,za” i 6 "wstrzymujących" podjęła 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2029.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

Uchwała Nr IV/34/18  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2019-2029 stanowi załącznik  nr 6  do protokołu. 

 

 

Ad.4  Uchwalenie budżetu miasta na 2019 rok 



 4 

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji projektu uchwały 

budżetowej w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do projektu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek poinformował, że radni otrzymali pisemną  

wersję projektu uchwały budżetowej w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do 

projektu.  

 

 

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska odczytała Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-841/18 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 18 grudnia 2018 roku w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok oraz o 

możliwości sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w tym projekcie. 

 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-841/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 18 grudnia 2018 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy 

projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetu 

przedstawionego w tym projekcie stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

 

c) Odczytanie przez Przewodniczącego właściwej komisji do spraw budżetu 

uzasadnienia (opinii) do przedkładanego projektu uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów Ewa Jackowska 

powiedziała, że „Zgodnie z trybem procedowania Uchwały Budżetowej, jako przewodnicząca Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów, w jej imieniu przedstawiła szanownej Radzie opinię 

dotyczącą projektu Uchwały Budżetowej Miasta Iławy na 2019 rok. 

 

W dyskusji na powyższy temat udział wzięli: 

Wiceprzewodniczący Andrzej Rykaczewski powiedział, że jako klub Prawa i Sprawiedliwości 

stwierdzili, że budżet nie daje impulsu do rozwoju miasta, są miejsca, w których wydatki są źle 

ulokowane. Bardzo duży nacisk jest na promocję, marketing, a nie prawdziwą pracę. W dziale promocji 

zwiększono wydatki na gadżety 155 700 zł. W dziale administracji publicznej (urząd gminy) jest 
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zwiększenie 753 000zł. Nie celowe jest wydatkowanie około 500 000 zł na Lotniczą Majówkę. Nie 

należy jej likwidować, trzeba zaangażować sponsorów. Mało zostało zrealizowanych wniosków 

mieszkańców. Dane dotyczące wniosków będą przez panią Skarbnik jeszcze dostarczone. Brakuje 

zadbania o mieszkalnictwo czynszowe, na które można zaciągnąć kredyty z rządowego programu 

Mieszkanie +. Wniosek Klubu jest taki, że nie może poprzeć takiego budżetu i zagłosują przeciw. 

Radny Edward Bojko powiedział, że przy kilku autopoprawkach można mieć wątpliwości, ale one 

są potrzebne. Wątpliwości budzi szkoła na osiedlu Ostródzkim, ale po dyskusji na komisji, radny 

przyjmuje tryb postępowania burmistrza i zagłosuje "za"  

Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że w każdym budżecie można dokonać zmian. Nie ma 

potrzeby przejmowania się za bardzo. Nie wszyscy mogą być zadowoleni. Już pojawiają się środki 

unijne zapoczątkowane przez poprzednika, zaplanowana jest rezerwa ogólna i rezerwa celowa. Klub 

radnych " Dla Iławy" zagłosuje "za" 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że zwiększenie środków na promocję wiąże się z tym, 

że środki zostały przesunięte z ICSTiR do wydziału KS, wzrost przeznaczony na Lotniczą Majówkę i 

Piknik Inspiracji. Lotnicza Majówka stała się wizytówką miasta, dlatego będzie kontynuowana mimo 

wysokich kosztów.  Jest pomoc sponsorów, o których mocno zabiegała pani Ewa Junkier, będzie 

kontynuacja oraz pomoc w ich oferowaniu. Bloki czynszowe zostaną budowane już w okolicach połowy 

roku, został zaciągnięty kredyt z banku Gospodarstwa Krajowego na połowę kwoty. Podnoszony też 

będzie kapitał ITBS-u. Na tzw. polach filtracyjnych powstaną dwa bloki. Kwota "dla Urzędu" jest wyższa 

o około 300 000 zł ze względu na realizację programu e-urząd i odprawy emerytalne dla pracowników. 

Zadłużenie miasta procentowe nie jest duże, jest na poziomie 30 % , maksymalne zadłużenie to 60 %. 

Sytuacja w tym momencie nie jest dramatyczna. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów do przedkładanego projektu uchwały 

budżetowej stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

d) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2019 rok 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 13 głosach ,,za” i 6 "wstrzymujących" podjęła 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2019 rok.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 9 do protokołu 
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Uchwała Nr IV/35/18  w sprawie uchwalenia na lata 2019-2029 stanowi załącznik  nr 10  do 

protokołu. 

 

 

 

Ad.5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029, 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

zmiany  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-

2029, 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 
zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029 
 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/ 36/18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr  12 do protokołu 
 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok, 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  
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zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 
zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok 
 
 
.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/37 /18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 

 

3) reprezentowania miasta w Związku Miast Polskich 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

reprezentowania miasta w Związku 

Miast Polskich 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

reprezentowania miasta w Związku Miast Polskich 

 
Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/38/18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

4) zmieniająca uchwałę ws. przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do stowarzyszenia pod  
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   nazwą „Warmińsko- Mazurska Regionalna Organizacja Turystyczna” 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

zmieniająca uchwałę ws. przystąpienia 

Gminy Miejskiej Iława do 

stowarzyszenia pod  

   nazwą „Warmińsko- Mazurska 

Regionalna Organizacja Turystyczna” 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

zmieniająca uchwałę ws. przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do stowarzyszenia pod  

   nazwą „Warmińsko- Mazurska Regionalna Organizacja Turystyczna” 

 
Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/ 39/18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

 

5) wyznaczenia przedstawicieli w Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu „Bałtyk” 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  
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wyznaczenia przedstawicieli w 

Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu 

„Bałtyk” 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

wyznaczenia przedstawicieli w Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu „Bałtyk” 

 
Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/40 /18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

6) dzierżawy nieruchomości oraz użyczenia nieruchomości stanowiących własność  

Gminy Miejskiej Iława  

 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

dzierżawy nieruchomości oraz użyczenia 

nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Iława 

pozytywnie  
4 za  

3 wstrzymujące 

Pozytywnie  
4- za  

2 wstrzymujące 

Pozytywnie 
 4- za  

1 wstrzymujący 
1- przeciw 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 13 głosach ,,za” i 6 " wstrzymujących" podjęła 

uchwałę w sprawie dzierżawy nieruchomości oraz użyczenia nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Iława.  

 
Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 21  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/41 /18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 22  do protokołu. 
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7) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2019 rok 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie. W planie pojawiły się daty kolejnych posiedzeń, 

które w 90% znajdą pokrycie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej 

na 2019 rok 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

  Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2019 rok 

 
Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 23  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/ 42/18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

8) uchwalenia planu pracy Komisji na 2019 rok 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

uchwalenia planu pracy Komisji na 

2019 rok 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji na powyższy temat udział wzięli: 
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Radny Ryszard Foryś powiedział, że w planie Komisji rewizyjnej nie ma punktu dotyczącego 

kontroli ZKM i Iławskich Wodociągów. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że jeżeli w trakcie roku wynikną jakieś potrzeby kontroli to 

plan będzie modyfikowany. 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

uchwalenia planu pracy Komisji na 2019 rok 

 
Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 25  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/44 /18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

 

9) dyżurów  radnych na I półrocze 2019 r. 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

dyżurów  radnych na I półrocze 2019 r pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 
dyżurów  radnych na I półrocze 2019 r 
 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr  27  do protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/45 /18 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek ogłosił 15 minut przerwy. 
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Ad.6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 

  

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy 

wzięli udział między innymi w: 

Burmistrz 

• podpisaniu aktów notarialnych: 

� 13.12.2018 r. - not. Kozielska  

� 14.12.2018 r. - not. Drewniak  

 
• spotkaniu z Robertem Mikusikiem - Komendantem KPP Iława 

• spotkaniu z Romanem Przybyłą z Rady Nadzorczej Iławskich Wodociągów 

• spotkaniu z Mirosławem Zielińskim  

• spotkaniu ze Stowarzyszeniami w Centrum Aktywności Lokalnej 

• spotkaniu z przedstawicielami Związku Psów Rasowych w sprawie organizacji imprezy 

• spotkaniu z Magdaleną Rogatty z Gazety Iławskiej 

• spotkaniu z ICSTiR oraz SSW MOS (Katarzyna Grabkowska) w sprawie EKOMARINY 

• Posiedzeniu Rady Powiatowej Ogólnopolskiego Porozumienia Związków Zawodowych  

w Iławie (OPZZ) 

• spotkaniu z właścicielem działki przeznaczonej pod budowę szkoły na os. Piastowskim 

• wizycie studyjnej na ul. Barlickiego oraz Wiejskiej 2A - kontrola stanu mieszkań ITBS 

• Otwartej promocji pierwszego krytycznego wydania książki Karla Josepha Kaufmanna "Dzieje 

Miasta Iławy" 

• Jarmarku Bożonarodzeniowym 

• spotkaniu Markiem Słocińskim z Iławskiej Izby Gospodarczej 

• Wigilii z pracownikami Zakładu Komunikacji Miejskiej 

• spotkaniu w Wójtem Gminy Iława - Krzysztofem Harmacińskim 

• Uroczystej Wieczerzy Wigilijnej Zarządu firmy Szynaka-Meble Sp. z o.o. 

• podpisaniu umów w Urzędzie Marszałkowskim w Olsztynie na projekt: "Aktywny rodzic 

 - aktywne dziecko" 

• Uroczystym Spotkaniu Wigilijnym - Zarządu Iławskich Wodociągów 

• spotkaniu z Piotrem Brylem ze Szkoły Podstawowej nr 5 w sprawie wymiany z Holandią 

• Wieczerzy Wigilijnej Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 
I Zastępca: 
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• spotkaniu z Krzysztofem Popińskim w sprawie ścieżek 

• spotkaniu z firmą Amelo 

• Posiedzenie Zarządu OSP - Starostwo Pow. 

• Otwarcie inwestycji pn. "Urządzenie i zagospodarowanie terenu plaży, pola namiotowego oraz 

kąpieliska wraz z budową pomostu i mola w Siemianach" - Siemiany przy Ekomarinie 

 
 

II Zastępca: 
 

• spotkaniu z ICSTiR - Wojciechem Żmudzińskim, Krzysztofem Mądrym w sprawie Lotniczej 

Majówki 

• Uroczystym Spotkaniu Opłatkowym "Podziel się z nami opłatkiem" Zarządu Stowarzyszenia 

Iławskiego Klubu "Amazonki"  

• spotkaniu z Robertem Skórą z firmy Navigator w sprawie Lotniczej Majówki  

• Mikołajkami z IPB (Iławskie Stowarzyszenie Niesłyszących "Jeziorak" Dariusz Żórański)  

• spotkaniu z firmą KAGERO w sprawie oferty na Lotniczą Majówkę  

• Jasełkach w Przedszkolu Miejskim nr 5 

• spotkaniu z dyrektorami iławskich szkół 

• Spotkaniu Opłatkowym 22 BLT w Malborku, spotkanie z płk Zimą 

• Kolacji Wigilijnej oraz Jasełkach w wykonaniu dzieci i młodzieży - Świetlicy Środowiskowej 

Mopsik 

• spotkaniu wigilijnym Młodzieżowej Rady Miasta 

• spotkaniu z Dyrektor Portu 110 w sprawie Lotniczej Majówki 

• spotkaniu z Dyrektor ZDZ w Iławie w sprawie subwencji 

• Wigilijnym Spotkaniu Opłatkowym Służb Mundurowych 

• spotkaniu z pracownikami MOPSIK-u w sprawie przeniesienia placówki 

• spotkaniu z harcerzami w CAL-u 

• spotkaniu w ITSB z p. Marciniakiem w sprawie przeniesienia siedziby ZHP ul. Jagiellończyka 

• spotkaniu z prezesem oraz księgową SM Przyszłość w Iławie w sprawie przekształcenia 

użytkowania wieczystego 

• spotkaniu z Dyrektor SSP3 w sprawie zatrudnienia pracownika  

• spotkaniu z Dyrektor MZOSiP w sprawie realizacji projektu "Maluch +" 

• wizycie w mieszkaniach socjalnych z Burmistrzem i prezesem ITBS 
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• spotkaniu z pracownikami OPPUiPR dot. warunków lokalowych + rozmowa z pracownikami 

• Jasełkach w OPPUiPR 

 

W dyskusji na powyższy temat udział wzięli: 

Radna Ewa Jackowska  zapytała o cel spotkania z panią Magdaleną Rogaty, panem Zielińskim, 

Markiem Słocińskim i panią dyrektor SP3. 

Przewodniczący Michał Młotek zaproponował, aby mniej ważne spotkania nie były wypisywane. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że trudno określić, które są mniej ważne. Wszystkie są 

istotne. Wszystkie te spotkania były przede wszystkim kurtuazyjne. Jedynie na spotkaniu z panią 

Rogaty nastąpiło przedstawienie zmiany charakteru gazety i współpracy.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że spotkanie dotyczyło zatrudnienia w 

administracji pracownika, który obecnie odbywa staż pracy. Nie padła deklaracja o zatrudnieniu, 

zostaną przeanalizowane wszystkie szkoły. 

Radny Dariusz Rozborski zapytał o spotkanie z właścicielem działki pod budowę szkoły na osiedlu 

Piastowskim oraz spotkanie z dyrektorem Wojciechem Żmudzińskim, firmą KAGERO i dyrektorem Portu 

110 w sprawie Lotniczej Majówki.  

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że rozmowa była na temat terminu sprzedaży działki. 

Jeżeli uda się kupić działkę to będzie to jeszcze w roku 2019.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że spotkanie z firma KAGERO, Nawigator 

dotyczyło oferty, firmy przedstawiły koszty. Było to robocze spotkanie. 

Radny Dariusz Rozborski powiedział, że chce znać koszt Majówki? Radni chcą zadecydować o 

Majówce. 900 000 zł to koszt Lokomotywy i Majówki. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że na lokomotywę zostało wydane 15%. 

Majówka jest drogim eventem, ale tworzy markę pod tytułem Iława. Poszukiwani będą sponsorzy oraz 

minimalizacja kosztów. 

Radny Dariusz Rozborski powiedział, że to nie miasto się promuje tylko właściciele hoteli. zagranicą 

nie słychać o Iławie. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że temat imprez będzie omawiany szczegółowo na 

komisjach. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że nie można wchodzić sobie w kompetencje. Za imprezy 

odpowiedzialne jest miasto, które chętnie może wysłuchać propozycji. 

Radny Ryszard Foryś powiedział, że ma pytania odnośnie termomodernizacji w szkole Nr 4 i zakup 

schodołazu. Radny przestrzegł przed zakupem schodołazu. Jest on nie praktyczny. Zaproponował 

zakup windy. 
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Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie- zgodnie zart.24 ust. 3-7 z dnia 8 marca 

1990 roku o  samorządzie gminnym). 

Przewodniczący Rady Michał Młotek odczytał tematy interpelacji, które wpłynęły w czasie: 

od 17 grudnia do 28 grudnia:: 

Klub radych PIS złożył interpelacje ws: 

1. udostępnienia audytu w ICK przeprowadzonego przez audytora zewnętrznego w ubiegłej 

kadencji. 

2.  bonifikaty osobom fizycznym i spółdzielniom mieszkaniowym od opłaty z tytułu przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości zabudowanej budynkami 

mieszkalnymi lub garażami kosztem rezygnacji z organizacji Lotniczej Majówki. 

Radny Tomasz Sławiński złożył interpelacje ws: 

1. możliwości zamieszczenia graffiti na murze więziennym przy ul. Jasielskiej  

2. ograniczenia prędkości na ul. Odnowiciela (od strony ul. Bolesława Chrobrego) poprzez 

zamontowanie np. progu zwalniającego, a odbywających się tam rajdach samochodowych 

zawiadomić Komendanta. 

3. przedstawienia kosztów pokazu fajerwerków oraz porównanie z pokazem laserowym 

4. zamontowania Automatycznego Defibrylatora Zewnętrznego AED w Urzędzie Miasta 

Radni Tomasz Sławiński i Tomasz Woźniak złożyli Interpelację: 

1. ws. przywrócenia do kalendarza imprez- Famę Rock Festiwal. 

 

Przedstawiono następujące interpelacje, które zostaną złożone na piśmie: 

Radny Dariusz Rozborski powiedział, że ma dwie interpelacje: jedna o Majówce (koszt), druga 

dotyczy odśnieżania ciągnikami i niszczeniu mienia. 

 Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że jego interpelacja dotyczy bramy przy dawnym Galusie, ul. 

Niepodległości 4b, gdzie organizowane są spotkania " towarzyskie", picie alkoholu i inne. 

Radna Martyna Wyżlic zgłosiła zapytanie w sprawie udzielenia informacji dotyczących kosztów 

organizowanych imprez przez ICK w latach 2014-2018.   

Radny Edward Bojko zasygnalizował, że kończy się użytkowanie wieczyste.  

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że w związku z publicznymi wystąpieniami burmistrza 

odnośnie tworzonej Rady Kobiet, radny składa zapytanie od innych mieszkańców odnośnie tworzenia 

podobnych rad związanych z innymi dziedzinami życia społecznego. Wymienił propozycje nazw dla 

innych rad.  
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Radna Ewa Jackowska zgłosiła prośbę doświetlenia miejsca w SP3. 

Radny Michał Kamiński zapytał o dokończenie ekranów przy ul. Nowomiejskiej. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że przez 5 lat jest tzw. trwałość projektu.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że od stycznia w SP3 będzie działało 

oświetlenie. 

Radna Martyna Wyżlic zgłosiła zapytanie w sprawie estetyczno- praktycznej podświetlenia zegara na 

Ratuszu. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że zegarowi się przyjrzy. Użytkowanie wieczyste 

przekształca się w własność od stycznia 2019 roku.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek  przypomniał, aby wszystkie interpelacje na piśmie złożyć do 

BRM. 

 

Ad.8. Wnioski mieszkańców Iławy. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie, o którym 

mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął żaden wniosek. 

 

Ad.9. Komunikaty i oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że 11 grudnia wpłynęło pismo w sprawie 

powołania Komisji Ochrony Środowiska, która zajęła by się m. innymi zakładem POLMAK. Komisja 

Problematyki Społecznej zajmuje się takimi problemami, która na odrębnym posiedzeniu zajęła by 

się. Zaproszeni byli by również przedstawiciele:  

o Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie, 

o Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Iławie, 

o Państwowego Gospodarstwa Wody Polskie,  

o Starostwa Powiatowego w Iławie  

o Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Elblągu,  

o firmy POL-MAK. 

Planowany termin posiedzenia to 29 stycznia.  

 Pojawiła się propozycja pana radnego Stefana Hatały, aby nowi radni zakupili rzeźbę orła. 

Wpłata jest dobrowolna, ustalona na 50 zł. Część radnych już wpłaciła. Wpłaty do radnego Hatały do 

końca stycznia.  

 12 stycznia o godz. 16 w Hali, w ramach Wielkiej Orkiestry Świątecznej pomocy odbędzie się 

mecz piłki koszykowej radnych Rady Miasta z Młodzieżowa Radą Miasta.  
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Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że chciałby otrzymać odpowiedź na interpelację i 

dotrzymywanie terminów odpowiedzi. Druga sprawa to informacja IPN dotycząca pomnika na stadionie i 

tablicy. Tablica nie powinna się tam znaleźć. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski przeprosił za nieterminowość w udzieleniu odpowiedzi na interpelację. 

Sugestią IPN jest usunięcie tablicy. Tablica będzie zdjęta.  

Radny Andrzej Rykaczewski  zapytał, czy orzeł " gapa" zostanie", czy tablica przy SP4 też zostanie. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że zostanie. 

Radny Dariusz Paczkowski  powiedział, że firma przekazała informację, że tablica będzie musiała być 

zniszczona, nie da jej się zdemontować bez zniszczenia. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że pomnik na stadionie stał się ofiarą współczesnej 

historii politycznej. Radny był przeciwny skuwaniu poprzedniej tablicy. Nowo zamontowana tablica 

wywołuje kontrowersje.  100 rocznicę Niepodległości trzeba godnie uczcić natomiast przy pomniku 

umieścić tablicę informacyjną z losami pomnika. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że poprzednia rada podjęła uchwałę 15 października na wniosek 

radnych z PIS-u. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że jako radna poprzedniej kadencji zrobiła rozeznanie wśród 

mieszkańców, którzy byli przeciwni umieszczaniu tablicy w tamtym miejscu.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek zapytał, czy decyzja burmistrza wywołana została pismem z 

IPN-u. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że jest to jego decyzja, aby tablice umieścić w innym 

miejscu. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek  powiedział, że pomnik jest symbolem mijającego czasu. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że jest duża potrzeba wyjaśnienia i opisania losów tego pomnika. 

IPN powinien nam pomóc. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek  powiedział, że trzeba to wyjaśnić raz a dobrze, ale bez IPN 

Wiceprzewodniczący Andrzej Rykaczewski powiedział, że nie można orła polskiego wieszać pod 

Gapą. 

Radny Ryszard Foryś powiedział, że jesteśmy kontynuatorami poprzedniej rady i temat trzeba 

dokończyć. Zaproponował, aby w miejsce gapy postawić orła.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska powiedziała, że  koszt lokomotywy pochodzi w 100% z finansów 

miasta. 

Dariusz Rozborski powiedział, że przy Dworcu, zaprojektowane oświetlenie  nie sięga do końca drogi 

do most. Skuć trzeba też gruzy. 
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Ad.10. Zamknięcie obrad  IV Sesji. 

 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek powiedział, że wobec zrealizowania porządku 

obrad o godzinie  14:10 zamknął sesję i podziękował za przybycie. 

 
Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie audio-video. 

 

 

     Protokołowała  Inspektor                                               Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
              
              Jolanta Kultys                                                                     Michał Młotek 


